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Město Ústí nad Orlicí 

 
Osadní výbor 

Zastupitelstva města Ústí nad Orlicí 
pro městskou část  

Knapovec, Dolní Houžovec a Horní Houžovec 
 

ZÁPIS 
z 6. zasedání ze dne 7. 9. 2023 

 

počet listů: 6 
počet příloh/listů příloh: 1/1 

 

Přítomni: 
Ing. Zdeněk Bílý, Hana Drobná, Petr Mikulecký, Vojtěch Kolář, Mgr. Ivana 
Nečekalová, Mgr. Ondřej Staněk, Petr Strákoš 

Omluveni:  

Hosté: p. Kalousek, Rybkovi, Rozlílkovi 

Zapisovatel: Mgr. Ondřej Staněk 

Místo a čas jednání: 18:00, Kulturní dům v Knapovci 

Program jednání: 
1. Komunikace 
2. Životní prostředí 
3. Ostatní 

 

1. Komunikace 

1.1. H. Houžovec okolo č.p. 20 

Křižovatka ve tvaru x + komunikace nahoru s opěrnou zdí. 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje schůzku na místě se zástupci OV a zástupci města a majitelem domu č.p. 20 a majitelem 
domu č.p. 66 k dořešení postupu oprav v souvislosti s opěrnou zdí, která je na hranici pozemků a 
přilehlé komunikace. 
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Řešení: 

Bylo rozhodnuto, že bude realizována jen křižovatka, ne až k č.p. 66, ale jen ke značce. Dle CN 
Dlouhý. 

1.2. Čištění srážek a čistění krajnic vozovky od č.p. 46 k točně v H. Houžovci  

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje očistit krajnice uvedené komunikace. Požadujeme kontaktování člena OV (Strákoš), aby 
mohl být přítomen pracím. 

Řešení: 

TEPVOS čistil krajnice a srážky, ale čištění nebylo dostatečné, takže pod dohledem člena OV bylo 
dočištěno a v přiloženém zákresu (příloha 2) jsou doplněny nové srážky (body č. 56-60), aby je 
TEPVOS přidal k čištění, které vykonává každý rok. Dále žádáme o přidání vyčištění žlabů podél 
komunikace u č.p. 27 a od č.p. 38 k č.p. 10. 

1.3. Oprava kanálu na komunikaci u č.ev. 1 v D. Houžovci (chalupa pana Ř) + výtluky 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje opravit odvodňovací kanálek u č.ev. 1 a opravit výtluky na téže komunikaci od rybníka 
k č.p. 72 

Řešení: 

Na osobní schůzce bude navrženo majiteli pozemku provedení odvodňovacího kanálku přes jeho 
pozemek. 

1.4. Oprava komunikace od č.p. 111 k Aveně, Knapovec 

Existuje zpracovaná PD na velké odvodnění za cca 14 mil. Není zřejmé, jestli bude postupováno dle 
této PD nebo budeme hledat levnější řešení. 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje schůzku s vedením města a dohodnout další postup ve věci oprav této komunikace. 

Řešení: 

Schůzka proběhla – svody vody by vedly do vsakovací jámy nebo tůně na soukromém pozemku 
(naproti č.p. 122) – její výstavba ještě není jistá (vyčkáme na další vývoj). 

S dopravním odborem budou vyznačeny konkrétní místa k opravám výtluků na komunikaci. 

1.5. Oprava výtluků 

Komunikace v Knapovci od č.p. 111 k Aveně a aleji (dříve topoly) je poškozená po období, kdy sloužila 
jako objížďka. I další komunikace v našich obcích mají výtluky a potřebují opravit. např. v Knapovci od 
č.p. 136 po č.p. 97. 

Komunikace od RD čp.136 až po RD čp.97 je značně poškozená, velké výtluky. 

Návrhy a doporučení: 

OV doporučuje provést důkladnou výspravu výtluků. 

Řešení: 

Výtluky byly opraveny, ale velmi nekvalitně. 

1.6. Umístění retardérů 

U MŠ a okolo Sluneční stráně se jezdí rychle a nepomohly zpomalovací značky. 
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Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje u MŠ a u Sluneční stráně zhotovení asfaltových zpomalovacích prvků (příčný práh) nebo 
zpomalovací zúžení vozovky. Dle přiložených zákresů v mapě. 

Řešení: 

Je třeba zajistit osvětlení budoucích retardérů (podmínka jejich osazení). Požadavek na nová svítidla 
VO byl předán firmě TEPVOS, čekáme na jejich vyjádření. 

Policie ČR nedoporučuje, osazení retardérů. 

1.7. Jednání se SUS o opravě silnice do H. Houžovce 

Silnice do H. Houžovce potřebuje po zimě opravit výtluky a vyřešit odtok vody. 

Návrhy a doporučení: 

OV doporučuje zahájit jednání se SÚS o opravě silnice. 

1.8. Padající zeď pod č.p. 25 H. Houžovec 

Z pískovcové zdi pod neobydleným domem č.p. 25 v H. Houžovci se uvolňují velké pískovcové kvádry, 
které hrozí pádem na silnici, způsobením škody nebo zranění. 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje vyzvat majitele nemovitosti k řešení situace. 

1.9. Kontrola lávky přes potok  

OV žádá o kontrolu lávky přes potok naproti č.p. 117 v Knapovci 

1.10. Dotaz – jak funguje financování oprav komunikací z jiných OV 

OV žádá o informaci ohledně určení prostředků z rozpočtu OV. 

1.11. Příprava rozpočtu – přidat do rozpočtu města opravu komunikace v 

Knapovci 

OV žádá o informaci ohledně určení prostředků z rozpočtu OV. 

 

2. Životní prostředí 

2.1. Rybník Dolní Houžovec 

Je zpracovaná PD na utěsnění a zpevnění původní části hráze. Město připravuje realizaci. 

05-06/2023 bude VŘ na zhotovitele oprav hráze. 

Rešení: 

Už je vysoutěžená firma a připravuje se realizace. Nákladní vozy musí couvat k hrázi. 

2.2. Prořezání stromů a keřů 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje prořezat následující stromy: 

H. Houžovec 

- prořezání suchých větví jasanů u cesty z H. Houžovce na Samoty – u mostku – pozemek č. SPF 
v nájmu Aveny 
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D. Houžovec 

- u MK pod rybníkem – prořezání jasanů 

   Bude provedena prohlídka . 

Knapovec 

- jasany nad č.p. 141 ohrožují pádem dům pod nimi – akutní 

- jasany nad RD č.p. 9 jsou ve špatném stavu – hrozí pádem na dům – akutní 

- prořezání křovin a větví podél cest – dolní cesta údolím + další místní komunikace v Knapovci 

Řešení: 

H. Houžovec 

- prořezání suchých větví jasanů u cesty z H. Houžovce na Samoty – u mostku – provede asi Avena 
(domlouvá Strákoš) – znovu zaurgovat! 

D. Houžovec 

- u MK pod rybníkem – prořezání jasanů – čeká se na zazelenání větví 

Knapovec 

- jasany nad č.p. 141 ohrožují pádem dům pod nimi –jeden nejrizikovější byl pokácen, ostatní budou 
znovu prověřeny 

-  jasany nad RD č.p. 9 provést prohlídku a stanovit řešení. 

2.3. Prořezání smrků v Knapovci 

Naproti č.p. 64 jsou vzrostlé smrky, které stíní svítidlu VO. 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje, aby město vyzvalo majitele, aby smrky prořezal. 

Řešení: 

Předáno Tepvosu jako správci VO. Ten vyzval majitele. 

2.4. Potok s retenční nádrží H.Houžovec mezi točnou a hájovnou 

Nádrž je zanesená a neplní svůj účel. Je třeba zajistit vyčištění s vlastníkem pozemku. 

Už probíhalo jednání s vlastníkem – Lesy ČR, měli by rybník vyčistit, zatím není vyčistěn. Žádáme o 
urgenci ze strany OŽP. 

 

3. Ostatní 

3.1. Pozemek p.p.č. 64 D. Houžovec 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje vykoupit nebo směnit pozemek p.p.č. 64 v D. Houžovci na vybudování dětského hřiště a 
odpočinkového místa. 

Řešení: 

Připravuje se změna pozemku a změna územního plánu na veřejnou zeleň. 

3.2. Zastávka BUS Knapovec 
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Zastávka (čekárna) byla demontována při opravě komunikace 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje osadit novou čekárnu místo té demontované. 

Řešení: 

Čekárna je objednaná, bude instalována. 

3.3. Pozemek p.p.č. 106 D. Houžovec 

Pozemek pod svítidlem VO je ve vlastnictví Státního pozemkového fondu. 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje vykoupit nebo směnit pozemek p.p.č. 106 v D. Houžovci kvůli údržbě svítidla VO. 

Rešení: 

Sloup VO bude přesunut blíže k silnici, kvůli lepší údržbě. 

3.4. Dopravní obslužnost. 

OV žádá o řešení dopravní obslužnosti z našich obcí. Při stávajícím jízdním řádu autobusů se nelze 
dostat do Ústí nad Orlicí na 5. 6. 7. 8. hodinu a připoj na směr Č. Třebová není. Obyvatelé Dolního, 
Horního Houžovce a velké části Knapovce, velká vzdálenost na první zastávku, nemají autobusové 
připojení směr Lanškroun. 

Řešení: 

OV navrhuje jednání krajským úřadem o změnu jízdního řádu.     

3.5. Řešení pozemků pod komunikací od Aveny k Topolům 

Vlastníci pozemků byli vyzvání katastrálním úřadem ke změně typu pozemku, který se nachází pod 
ÚK od Aveny k topolům, aby provedli změnu pozemku na ostatní komunikace. Vlastníci nechtějí 
podniknout krok, který povede ke zvýšení daně z nemovitosti, když pozemek slouží veřejnému zájmu. 

Situace bude řešena Jiřím Preclíkem na MÚ. 

 

Hlasování ke všem bodům:  

Pro: 5 Ing. Zdeněk Bílý, Hana Drobná, Petr Mikulecký, Vojtěch Kolář, Mgr. Ivana 
Nečekalová, Petr Strákoš, Mgr.Ondřej Staněk 

Proti: 0  

Zdržel se: 0  

Chyběl: 0  

 

Termín příštího jednání:  
5.10.2023 v 18:00 
 
Přílohy zápisu: 

1. Prezenční listina ze dne 7.9.2023 
2. Zákres nových srážek v H.Houžovci k čištění TEPVOS 
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Zapsal: Mgr. Ondřej Staněk zapisovatel 7.9.2023 

Ověřil: Ing. Zdeněk Bílý 
Předseda osadního 
výboru 

7.9.2023  
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